
Referat 

Lokalrådsmøde 5. September 2023 kl. 19.00 i Tiendeladen 

Kaffe, te, sodavand og kage v/Camilla 

Afbud: Pernille Bjarup, Jens Hansen, Ulf Damgaard Nielsen. 

 

1. Evt. nye punkter til dagsorden Der er et enkelt punkt som er tilføjet under “Eventuelt”. 
2. Godkendelse af dagsorden  blev godkendt. 
3. Godkendelse af referat blev godkendt. 
4. Orienteringspunkter 

a. Status fra Havedagen d. 10. September. 

i. Der var planlagt følgende: 

Luges bøgehæk. Der blev luget ukrudt i Bøgehækken ved 
arkeringsområdet ved Forsamlingshuset, og klippet grene på træer. 
Det var i den forbindelse at det blev påpeget at flere bøgehæk planter var 
gået ud. Der henvises til punkt 9a omkring dette. 
 
Luge i snebær-område. Vi var ikke nok der deltog, og prioriterede derfor 
hvad der skulle ske, og undlod dette. 
 
Så græs. Området med det “organiserede ukrudt” er ikke blevet slået. 
Peter Hansen ville gerne gøre det, men hans plæneklipper vil ikke kunne 
klare det, og henviste til, at Ringsted Kommunes Vej og Park afdeling, har 
noget udstyr som vil kunne klare det. 
 
Teltet ud af sprøjtehuset og tage billeder Teltet blev taget ud, og der blev 
taget billeder. Ulf får billeder efter mødet. 
 

b. Kildemarked resultat v. Christina. Der var et overskud på 1033,95, hvoraf de 

450,- var hunde-aktier. 

 

c. Dato for generalforsamling skal bookes og skrives i lokalnyt. GF planlægges til  

d. 4/2-2024, mellem kl. 14 til 16. Christina booker forsamlingshuset. 

Hvem skriver indlæg? 

 

d. Nytårskur skal også bookes og skrives i lokalnyt. Nytårskur planlægges til d. 14/1 

mellem kl 14 til 15.30. Christina booker forsamlingshuset. 

Hvem skriver indlæg? 

 

e. Fastelavn 11/2-2024, Planlægning v. Pernille Kongsbak. Møde bliver holdt d. 

9/10 for planlægning. 

Husk også at det skal i lokalnyt. Charlotte Sharpe skriver indlæg. 

 

f. Fællesspisning for unge 12 - 17 år v. Christina - Hvordan går det med 

arrangementet? Er der brug for hjælp? Christina har fået invitationen hængt op 

på skolen og lagt det op på Aula. Der bliver rettet lidt i det, så det går fra 6. 



Klasse, så man selvfølgelig også er velkommen selvom at man ikke er fyldt 12 år 

endnu. 

Der er endnu ikke nogen tilmeldte, så Christina har planer om at få reklameret 

noget mere. Det forventes at der lige er nogen børn, der skal tage “det første 

skridt” og tilmelde sig, så skal der nok komme flere. 

 

g. Hundeområde 
i. Poser - Er disse kommet? (Var i restordre sidst) Tomas har lige fået 

bekræftelse på at poserne er på lager. Vi har tidligere snakket om, at der 
skulle sættes et skilt op med ordens-regler m.v., samt nye skraldespande, 
efter at en eller flere er beskadiget. 
 

ii. Græsslåning v. Dan og Flemming. Dan oplyser at Peter Hansen tidligere 
har slået græsset, ifm at han også slår græs ved Fugle-reservatet. 
Peter foreslog at FGU slår græsset fremadrettet, da de MEGET GERNE 
vil slå græs. Flemming har snakket med FGU og fået kontaktoplysninger. 
Tomas vil gerne aftale nærmere med dem, i forhold til hvor tit m.m. 
 

h. Byporte og trafikmæssige foranstaltninger v. Dan. Om det er tilfældigheder, eller 
det forudgående arbejde, der har givet pote vides ikke. Men Ringsted Kommune 
har taget kontakt, ifm. at Vigersted er blevet udvalgt, til at få etableret byporte 
samt bump ved alle indfaldsveje. Der var enighed om, at “pude-bump” er den 
løsning som ønskes. Der bliver tilføjet nogle yderligere trafikmæssige 
foranstaltninger i byen.  
Da der er mange punkter på dagsordenen, blev det aftalt at vi tager dialog og 
forslag til udseendet af Byportene over mail, hvorefter Dan går videre med det til 
Kommunen. Pt. ønskes der Byporte med byskiltet på, og en form for kumme 
nedenunder, hvor der kan plantes blomster i. 
Pernille K. foreslog at man derudover kunne sætte nogle skilte op, der ligner 
personer, og som kan males m.m. Løsningen har efter sigende haft en rigtig god 
effekt i andre byer. Dette kan undersøges nærmere. 

 
i. Mere lys på offentlige veje i Vigersted v. Dan. Der er blevet efterspurgt mere lys 

på de offentlige veje i Vigersted. Dan og Camilla har taget billeder af forholdene, 
og der er udarbejdet en oversigt, over hvor der trænger til mere lys m.m. 

j. Oversigten medsendes som bilag, men der er steder hvor Beboere vil blive hørt, 
om de evt. har noget imod forslag til placeringer. 
 

k. Græsarmering udfor Kirken v. Dan. Der er blevet drøftet et ønske med 
Kommunen, omkring etabl. af græsarmering udfor Kirken. Kommunen vil gå 
videre med det, men vil ikke love om det vil kunne blive lavet ifm. De 
trafikmæssige foranstaltninger. 
 

l. Legeplads Ved Bymidten opdatering fra Ulf R. om kommunens 
vedligeholdelsespligt - ULF R. Ulf har ikke haft tid, men skal nok følge op. Han vil 
også forhøre sig omkring at få fyldt mere sand i sandkassen. 
 

m. Oversigt over Lokalrådets ejendele - v. Ulf R. Vi drøftede lidt, om det var 
besværet værd, at leje / låne teltet ud. Det er lidt nusset, men OK. 



Vi snakkede også lidt om pop-up teltene og den dobbelte kaffemaskine, og blev 
enige om, at tingene hurtigt ville gå i stykker hvis det blev lejet ud, så det skal de 
ikke. 
Tomas spurgte lidt ind til, om Lokalrådets ejendele, måske skulle blive mærket 
med labels. Holdningen er dog, at de ting der står I Sprøjtehuset mere eller 
mindre er til fælles brug. 
Marianne vil gerne høre Graveren Arne, om vi kan få lov at rokere lidt rundt på 
de opbevarede ting, således at de store bænke m.m. kan komme i laden ved 
Kirken, og Grillene kan komme tilbage i Sprøjtehuset, så de står mere centralt i 
forhold til, hvor de primært bliver anvendt. 

i. Vimpel, er den købt? - v. Ulf R. Vimpel ER købt, men mangler at sende 
regningen videre til Kasserer. Det bliver gjort. 
 

5. Ekstraordinær Havedag for erstatning af døde bøgehæk planter v. Dan. Ulf R. 
tæller op og skriver ud i Vigersted gruppen - det vurderes at der ikke er der store i det. 
Dan oplyste at der til Havedagen var flere der gerne vil hjælpe til. 
 

6. Bymidten: 
a. Skilte til naboer og lign. til Bymidten vedr. Udsmidning af hundelorteposer v. 

Camilla. Camilla vil gerne købe skilte. Det blev besluttet at købe 30 stk (for 300,-) 
 

b. Slåning af ukrudtet m.m. og planlægningsudvalg for ny beplantning - Flemming 
har kontakt til en Have-arkitekt der kan bistå os. Han koster lidt, men vi får ham til 
halv pris, hvis vi køber planterne gennem Planteforum i Ringsted. 

7. Kasserer. Flemming har nu fået fuld adgang til kontoen, og er påbegyndt at lave 
regnskabet, samt betale udlæg m.m. 
Flemming kan ikke få kontakt til den tidligere Kasserer, men andre fra Lokalrådet vil 
forsøge at få kontakt til hende på anden vis. 
 

8. PR. Der er kommet henvendelse fra en Borger i forhold til at kunne få et 65” TV, med 
henblik på at det skal være til de unge. Vi drøftede lidt hvad vi skulle gøre ved det, også i 
forhold til opmagasinering. Dette hjælper Forsamlingshuset med. 
 
Der er også en anden Borger der har henvendt sig, i forhold til indlæg til Lokal Nyt. 
Dette ER blevet løst over mail. 
 

9. Aktivitetsudvalget 
a. Planlægning af ekstraordinær arbejdsdag. Den klarer Ulf og skriver som sagt ud i 

Vigersted gruppen. 
 

b. Trafiksikkerhed ifm højresvingsulykker. 
 

10. Bestyrelsesmedlemmernes interesser, hvad arbejder ønsker vi at arbejde med? 
Dan har interesse for trafik, energi og cykelstier, og vil også meget gerne hjælpe med 
ansøgninger. 
Pernille K. vil gerne se nærmere på Trædesti mellem Skovbakken og ned til 
Hundeskoven. 
Flemming er glad for Kasserer rollen. Grundet hans nuværende situation så ved han 
ikke, hvor han lige står, men hjælper gerne til. 
Ulf R. koncentrerer sig meget om Bymidten. 
Anders er interesseret i Bymidten og trafik. 



Marianne har Kildemarkedet som primær opgave, og vil meget gerne stå til rådighed. 
Tomas har med Hunde-området at gøre. Han er meget interesseret i ting der har med de 
unge. Der er meget af det fra hans egen ungdom, som ikke længere eksisterer. 
Camilla brænder for PR, og har også et ønske om, at finde tid til at arrangere nogle ting. 
Christina brænder for aktiviteter og ting for unge. Christina kunne også godt tænke sig, 
at der kom flere aktiviteter, samt udbygninger til Idrætshallen,. i forhold til at skabe en 
bedre Multihal og ude-område. Pernille K. foreslog at bringe Christina på banen til et 
møde i VIF´s bestyrelse, der pågår inden så længe. 
Pernille Bjarup. Vi ved at Pernille brænder for planter, lokal varme og energi 
fællesskaber. 
 

11. Helhedsplan anno 2023 
a. Mulige arbejdsområder i nuværende valgperiode: 

i. Cykelsti til Roskildevej Dan spurgte ind til, hvor cykelstien fra Jystrup og 
til Roskildevejen går hen til. Det var i forhold til planlægning af evt. 
vejforløb. 

ii. Energi fællesskab Oplægget omkring Energi fællesskaber, blev udabrjdet 
på opfordring fra Lokalforum, for dels at starte dialogen, og mærke 
stemningen efter. 
Der er et ønske fra Landsbyforum, om at Kommunen sætter penge af, til 
at hjælpe lokal områderne med den nødvendige screening og Ingeniør 
hjælp til konkret projektering. 
Folk i Vigersted er dog meget interesseret. 
 

12. Lokale indkøbsmuligheder 
 

13. Lokal Nyt Pernille Bjarup skriver stort set alle indlæggene fra Lokalrådet, der kommer i 
Lokal Nyt. Det er super fint og det er gode indlæg. 
Dan opfordrede til at HVIS nu der var en indre skribent gemt i maven på en fra 
Lokalrådet, ville det være rigtig godt med en lokal repræsentant fra Vigersted, der kunne 
tænke sig at blive en del af Lokal Nyt, så Vigersted ikke bliver “glemt” i bladet, vil det 
være rigtig godt med nogen til at afløse, da Berit og Mariann stopper. 
Flemming vil gerne være en del af Lokal Nyt. Han vil gerne “fodres” med information til 
eventuelle indlæg. 
Det blev oplyst, at næste deadline er den 23/10. 

14. Næste møde 
a. Tidspunkt 15/11 
b. Kaffe og kage ansvarlig Ulf R tager kage med. 

 
15. Evt. 

a. Ny tilflytter-film Pernille Bjarup er blevet kontaktet er det firma som tidligere har 
lavet en film omkring Vigersted, med henblik på om vi kunne være interesseret i 
at få lavet en ny. 
Det er omkostnings-frit, og det var en rigtig god film som de fik lavet sidst. 
Der er et ønske om at det bliver til foråret, hvor det hele ser lidt mere grønt og 
frodigt ud m.m. 

 


